
Protokół Nr XXXVIII 

 

z przebiegu obrad XXXVIII sesji Rady Gminy Pabianice z dnia 29 września 2009 r. 

 

 

Obrady sesji rozpoczęły się o godz. 900 w Urzędzie Gminy w Pabianicach.  

Na ustawowy stan  Rady Gminy Pabianice 15 radnych w sesji uczestniczyło 15 radnych.  

Lista obecności radnych stanowi zał. nr 1 do protokołu.  

W sesji uczestniczyli także  Wójt Gminy H. Gajda, W-ce Wójt E. Adamczyk, Skarbnik 
Gminy M. Nowicka, Sekretarz  Gminy J. Słubik, radca prawny Urzędu Gminy Pabianice 
A. Jankowski, sołtysi gminy Pabianice obecni  zgodnie z załączoną listą obecności 
stanowiącą zał. nr 2 do protokołu.  

 

Ad. pkt. 1  

 

Obrady XXXVII sesji otworzył Przewodniczący Rady Gminy R. Figiel, witając wszystkich 
przybyłych. 

 

Ad. pkt. 2  

 

Protokół z XXXVII sesji został przyjęty bez uwag i poprawek w głosowaniu jednomyślnym.  

 

Ad. pkt. 3 

 

Przewodniczący Rady przedłożył Radzie Gminy proponowany porządek obrad sesji, który 
przedstawiał się następująco:  

1. Otwarcie obrad XXXVIII sesji. 

2. Przyjęcie protokołu z XXXVII sesji Rady Gminy Pabianice. 

3. Zatwierdzenie porządku obrad. 

4. Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków. 

5. Informacja Przewodniczących Komisji o pracy między sesjami. 

6. Informacja Wójta o pracy między sesjami.  

7. Przedłożenie sprawozdania z wykonania budżetu gminy Pabianice za I półrocze 
2009 r.  

8. Przyjęcie podstawowych wskaźników do opracowania budżetu gminy na 2010 r. 

9. Informacja o przebiegu zadań inwestycyjnych przyjętych do realizacji w 2009 r. 

10. Interpelacje radnych.  
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11. Podjęcie uchwał w sprawach: 

a. zmian w budżecie gminy Pabianice na 2009 r. – Uchwała Nr XXXVIII/A/2009 

b. zmian w budżecie gminy Pabianice na 2009 r. – Uchwała Nr XXXVIII/B/2009 

c. zmian w budżecie gminy Pabianice na 2009 r. – Uchwała Nr XXXVIII/C/2009 

d. zmian w załączniku nr 11 i 12 do Uchwały Nr XIX/202/2009 Rady Gminy 
Pabianice z dnia 5 lutego 2009 w sprawie uchwalenia budżetu Gminy 
Pabianice na 2009 r. – Uchwała Nr XXXVIII/D/2009  

e. upoważnienia Wójta Gminy Pabianice do zawarcia porozumienia z Miastem 
Pabianice – Uchwała Nr XXXVIII/E/2009  

f. nagrody jubileuszowej dla Wójta Pabianic – Uchwała Nr XXXVIII/F/2009  

12. Odpowiedzi na interpelacje i wnioski 

13. Wolne wnioski i sprawy różne. 

14. Odczytanie i przyjęcie wniosków złożonych do Komisji Uchwał i Wniosków. 

15. Zamknięcie obrad sesji.  

Wójt Gminy  wnioskował o wprowadzenie do porządku obrad w pkt. 11 Podjęcie uchwał 
ppkt. g/ dot. uchwały w sprawie zmian w załączniku nr 11 i 12 do Uchwały Nr XIX/202/2009 
Rady Gminy Pabianice z dnia 5 lutego 2009 w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Pabianice 
na 2009 r.  

Podjęcie uchwały powyższej, w której jest zmiana nazwy zadania wykonywanego tj. 
„Modernizacja nawierzchni drogi na ul. Parkowej w Piątkowisku /projekt/” na nazwę 
„Przebudowa ulicy Parkowej w miejscowości Piątkowisko odcinek od km0+000 do km. 
0+769,24”  umożliwiłoby nam wystąpienie z wnioskiem do Urzędu Wojewódzkiego o dotację 
na tę drogę.  

Porządek obrad wraz z zaproponowaną   zmianą przez Wójta Gminy został przyjęty przez 
Radę Gminy w głosowaniu jednomyślnym.  

 

Ad. pkt. 4 

 

Do Komisji Uchwał i Wniosków powołano radną Z. Kasperską i radnego H. Kalinowskiego. 

Skład Komisji Rada zatwierdziła w głosowaniu jednomyślnie.  

 

Ad. pkt. 5 

 

Przewodniczący Komisji przedłożyli informacje o pracy między sesjami.  

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Z. Kasperska poinformowała, że: 

„Komisja Rewizyjna odbyła między sesjami odbyła jedno posiedzenie, na którym dokonała 
kontroli budżetu Gminy za I półrocze 2009 r. oraz uchwał wprowadzających zmiany 
w budżecie gminy, a także sprawozdań Rb-NDS,RB-28S,Rb-27S 



 3

Przewodnicząca Komisji poinformowała, że po przeprowadzonej kontroli budżetu Gminy 
Pabianice za I półrocze 2009 r. Komisja Rewizyjna stwierdziła, że w ciągu I półrocza 2009 r. 
planowany budżet na 2009 r. po stronie wydatków i dochodów na kwotę 16.992.304.67 zł. 
uległ zmianie. Uległy zmianie dochody z tytułu dotacji celowych, subwencji, dochodów 
własnych które korygowały plan budżetu. W wyniku dokonanych zmian plan dochodów za I 
półrocze stanowi kwotę 18.321.849 zł. Wydatki budżetu w I półroczu uległy dodatkowo 
zmianie o rozdysponowaną nadwyżkę budżetową w kwocie 2.034.601 zł. i po zmianach 
wynoszą 20.356.450 ,14 zł. Realizacja dochodów za I półrocze wynosiła 9.309.655,56 zł. co 
stanowi 50,8 % planu. Na powyższe wykonanie ma wpływ prawidłowa realizacja 
planowanych wpływów z tytułu podatku i opłat i innych dochodów gminy. Na podstawie 
sprawozdańRB-27 nie stwierdza się znacznych zaległości podatkowych i innych dochodów, 
które rzutowałyby na wykonanie planu. Komisja Rewizyjna nie ma zastrzeżeń co do 
wykonania planowanych wydatków bieżących, które oscylują w granicach 50% planowanych 
środków. Wydatki ogółem wykonano za I półrocze w kwocie 6.869.874,22 zł. co stanowi 
33,7% planu. 

Komisja Rewizyjna stwierdza, że na tak niskie wykonanie ma wpływ brak w I półroczu 
wydatków na inwestycje, których realizacja płatności będzie miała miejsce w II półroczu 
2009 r. ” 

Przewodniczący Komisji Samorządowo-Społecznej i Organizacyjnej H. Kalinowski 
poinformował, że Komisja, której przewodniczy odbyła jedno posiedzenie, na którym 
dokonała analizy sprawozdania z wykonania budżetu gminy za I półrocze, jak również 
przygotowanych projektów uchwał na najbliższą sesje Rady Gminy. Komisja zapoznała się 
także z informacją Kierownika  Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej o działalności GOPS 
w roku 2008 i w pierwszym półroczu 2009 r.  

Przewodniczący Komisji Ochrony Środowiska i Rozwoju P. Kociołek poinformował, że 
Komisja O.Ś. i R. odbyła między sesjami posiedzenie wyjazdowe do jednostek Ochotniczych 
Straży Pożarnych na terenie gminy Pabianice celem dokonania analizy i potrzeb wyposażenia 
jednostek OSP w sprzęt i stanu strażnic. 

Komisja odbędzie jeszcze jedno posiedzenie w miesiącu październiku w temacie straży OSP, 
na którym dokona analizy potrzeb straży zgłoszonych bezpośrednio do Wójta Gminy na 
pismach jako wniosków do projektu budżetu gminy na rok 2009.  

Przewodniczący Komisji Gospodarczo-Finansowej K. Gąsiorek poinformował, że Komisja 
odbyła jedno posiedzenie, na którym dokonała analizy budżetu gminy za I półrocze 
i projektów uchwał na XXVIII sesję Rady Gminy Pabianice.  

 

Ad. pkt. 6 

 

Wójt Gminy przedłożył informację o pracy Urzędu Gminy Pabianice w okresie między 
sesjami. Informacja przedstawia się następująco: 
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„INFORMACJA WOJTA GMINY PABIANICE 

O PRACY MI ĘDZY SESJAMI RADY GMINY 
W OKRESIE OD 31 SIERPNIA DO 29 WRZESNIA 2009 ROKU 

 
 
Gospodarka komunalna 
 

1. Kontynuowana jest przebudowa drogi gminnej Petrykozy-Górka Pabianicka- 
Świątniki. 

2. Utwardzono destruktem asfaltowym nawierzchnie drogi w Pawlikowicach II długości 
400 mb. 

3. Wykonuje się na bieżąco wykaszanie poboczy dróg z odrostów i chwastów. 
4. Utwardzono emulsja i grysami drogę długości 700 mb w Rydzynach Dolnych. 
5. Wykonano rozbudowę sieci wodociągowej w Hermanowie dla nowych terenów 

budowlanych w działce nr 174/22 długości 188 mb i w działce nr 204/1 długości 
250mb. 
 

Oświata 
 

1. Wójt wydał zarządzenie w sprawie wyznaczenia nauczycieli zastępujących 
dyrektorów szkół w przypadku ich nieobecności na okres roku szkolnego 2009/2010. 

2. Wójt podpisał porozumienie z Miastem Pabianice w sprawie zwrotu kosztów 
ponoszonych przez Miasto na utrzymanie dzieci z terenu Gminy Pabianice w 
przedszkolach miejskich w roku szkolnym 2009/2010. 

3. Prowadzono rejestrację wniosków o przyznanie w roku szkolnym 2009/2010 
stypendium szkolnego w ramach pomocy materialnej dla uczniów szkół 
podstawowych, gimnazjum i ponadgimnazjalnych, zamieszkałych na terenie Gminy 
Pabianice 

4. W związku z realizacją rządowego programu pomocy uczniom w 2009 roku 
„Wyprawka szkolna” w zakresie dofinansowania zakupu podręczników dla uczniów 
rozpoczynających naukę w klasach I – III szkoły podstawowej oraz w  klasie I 
gimnazjum w roku szkolnym 2009/2010, wytypowano 38 uczniów z rodzin, w których 
dochód na osobę, zgodnie z ustawą o pomocy społecznej, nie przekracza kryterium 
dochodowego. Z dofinansowania skorzystało 29 uczniów szkół podstawowych i 9 
uczniów gimnazjum. Program „Wyprawka szkolna” finansuje Ministerstwo Edukacji 
Narodowej. 

5. W ramach  udzielanej pomocy uczniom niepełnosprawnym tj .niepełnosprawnym 
ruchowo i wymagającym kształcenia specjalnego  – podpisano na rok szkolny 
2009/2010 umowy z rodzicami na zwrot kosztów dowozu dziecka do szkoły własnym 
samochodem; ponadto autobusem szkolnym „gimbusem” dowożeni są uczniowie do 
Szkoły Specjalnej w Pabianicach / na podstawie orzeczeń wystawionych przez 
Poradnię Psychologiczno-Pedagogiczną w Pabianicach/. 

6. W ramach działań związanych z ogólnopolską akcją „ Sprzątanie Świata” w dniu 18 
września  uczniowie szkół gminnych zbierali śmieci i porządkowali tereny 
przyszkolne, place zabaw i boiska sportowe. 

7. W dniu 23.09.08r. odbyła się narada dyrektorów szkół, podczas której omówione 
zostały sprawy dotyczące struktur organizacyjnych, indywidualnego nauczania i zajęć 
rewalidacyjnych dla uczniów z orzeczeniami z poradni psychologiczno- 
pedagogicznej, dowozów uczniów do szkół, pomocy materialnej jak m.in. stypendia 
szkolne i wyprawka szkolna, nagród dla najzdolniejszych uczniów, potrzeb 
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finansowych do budżetu na rok 2009 oraz obchodów Dnia Edukacji Narodowej w 
miesiącu październiku. 

8. W związku z realizacją ustawy o systemie informacji oświatowej dot. gromadzenia i 
tworzenia bazy danych oświatowych – przekazano do Kuratorium w Łodzi dane 
jednostkowe i raporty zbiorcze gminnych placówek oświatowych; według stanu na 
dzień 10 września – do 45 oddziałów szkolnych i przedszkolnych szkół gminnych 
uczęszcza 877 dzieci i młodzieży. 
 

Kultura 

1. 21 września w ramach obchodów rocznicy wybuchu II Wojny Światowej, odbyła się 
kolejna wycieczka historyczna na główną pozycję obronną Armii Łódź – Linia Warty 
i Widawki z 1939 roku. W wyjeździe tym wzięło udział 75 dzieci i młodzieży ze 
wszystkich szkół podstawowych oraz z gimnazjum. Zwiedzano umocnienia odcinka 
Linii Warty w Beleniu, następnie na cmentarzu wojennym w Strońsku uczestnicy 
zapalili znicze na mogiłach żołnierzy, którzy zginęli w Bitwie nad Wartą. Drugim 
punktem programu tego wyjazdu było zwiedzanie Starego Miasta i Wzgórza 
Zamkowego w Sieradzu. 

2. 29 września otrzymaliśmy sprzęt komputerowy w ramach projektu 
współfinansowanego przez Unię Europejską „Nie tylko podręcznik i tablica-
wykorzystanie nowoczesnych technologii informatycznych w kształceniu młodzieży 
ze szkół różnych szczebli”. Ww. sprzęt oraz oprogramowanie dla 12 sal 
dydaktycznych, o wartości 146 tys. zł w najbliższych dniach zostanie przygotowany 
do użytkowania. 

Ponadto Wójt Gminy uczestniczył: 
− w dniu 6.09. w Dłutowie w uroczystości związanej z odsłonięciem obelisku 

upamiętniającego awaryjne lądowanie samolotu bombowego PZL „Łoś” 4.09.1939 
roku, 

− w dniu 8.09. w dożynkach w kościele w Mikołajewicach, 
− w dniu 12.09.  w festynie rodzinnym organizowanym przez Stowarzyszenie Inicjatyw 

Lokalnych „Wiktoria” w Bychlewie, 
− w dniu 13.09. w dożynkach gminnych w Hucie Dłutowskiej, 
− w dniu 23.09. w zebraniu Rady Sołeckiej wsi Piątkowisko na którym omawiano 

sprawy bieżące wsi, 
− w dniu 27.09. w festynie misyjnym w Terenienie. 

 
Na podstawie materiałów  
Urzędu Gminy 
 przygotowała: J.Słubik” 

 

Ad. pkt. 7  

 

Skarbnik Gminy przedłożyła Radzie Gminy sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy za 
I półrocze 2009 r. Sprawozdanie stanowi zał. nr 3 do niniejszego protokołu.  

W dyskusji głos zabrał radny M. Muszczak, który powiedział, że nie zostało zrealizowane 
zadanie inwestycyjne takie jak utwardzenie placu przy budynku Domu Ludowego w 
Bychlewie.  

Więcej głosów w dyskusji nad sprawozdaniem nie zgłoszono.  
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Ad. pkt. 8 

 

Skarbnik Gminy M. Nowicka poinformowała o podstawowych wskaźnikach przyjętych do 
opracowania budżetu gminy Pabianice na 2010 r.  

Powiedziała, że zgodnie z nowymi przepisami do ustawy o finansach publicznych budżet 
gminy na nowy rok musi być przyjęty do 31 stycznia nowego roku. Według nowych 
przepisów likwidowane są też fundusze Gminnego Funduszu Ochrony Środowiska, środki te 
mają być włączone do ogólnego budżetu gminy. Likwidowane są też wszystkie zakłady 
budżetowe, mogą funkcjonować jedynie jednostki budżetowe.  

Kierownictwo Urzędu Gminy proponuje, aby przy tworzeniu nowego budżetu ustalić 
wysokość podatku od środków transportowych na poziomie roku ubiegłego, ponieważ 
w związku z kryzysem jaki dotknął także przedsiębiorców naszej gminy występują oni 
o odroczenia w opłatach podatkowych. Podatki od gruntów zwiększyć o wskaźnik inflacji 
(3 %). Jeżeli chodzi o sprawy oświatowe, Skarbnik poinformowała, że nie otrzymała jeszcze 
w tym temacie żadnych informacji od Ministerstwa.  

Do nowego budżetu planuje się włączyć wcześniej zaplanowane inwestycje wieloletnie, na 
pewno będzie to budowa drogi ulicy Parkowej i stacji wodociągowej w Rydzyny.  

W dyskusji radny A. Jaksa wyraził swoją wątpliwość, czy przy dobrej realizacji wpływów i 
wpływach celowych do budżetu rok bieżący nie zostanie zakończony nadwyżką budżetową.  

Więcej głosów w dyskusji nie zgłoszono.  

 

Ad. pkt. 9  

 

Informację na temat przebiegu zadań inwestycyjnych przyjętych do realizacji w 2009 r. 
przedstawił W-ce Wójt Gminy E. Adamczyk. 

W ce Wójt E. Adamczyk zabierając głos w powyższym temacie odniósł się do załącznika nr  
11 do Uchwały budżetowej przyjętej na rok 2009 i wyszczególnionych w nim planowanych 
inwestycji z wyjątkiem pkt. 1 dot. budowa kanalizacji sanitarnej we wsi Bychlew – Jadwinin.  

Inne zaplanowane inwestycje zostały wykonane.  

1. Przebudowa drogi gminnej Piątkowisko-Petrykozy-Górka Pabianicka przewidywana 
kwota 3 mln.200 tys. zł., w wyniku przetargu ustalona kwota 2 mln. 89 tys. zł, środki 
finansowe na inwestycję zostaną przekroczone o kwotę, która nie została 
przewidziana. W chwili obecnej inwestycja wykonana została w 80 %. będzie 
zrealizowana do końca października br.  

2. Remont nawierzchni drogi w Rydzynach Dolnych dł. 700 mb. poprzez utwardzenie w 
technologii emulsyjno grysowej. Kwota przewidywana to 115 tys. zł, natomiast kwota 
wydatkowana to 114 tys. zł.  

3. Utwardzenie destruktem asfaltowym drogi gminnej w Pawlikowicach w kierunku lasu 
dł. 400 mb – Kwota przewidywana 50 tys. zł, natomiast kwota wydatkowana to 48 tys. 
751 zł.  

4. Modernizacja drogi ul. Parkowej w Piątkowisku -  projekt opiewa na kwotę 49 tys. 
500 zł. został wykonany. Dzisiaj po przyjęciu uchwały Rady Gminy zostanie złożony 
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wniosek do Urzędu Wojewódzkiego o dofinansowanie tej inwestycji. Realizacja 
zamierzonego projektu w roku przyszłym. 

5. Budowa chodnika wzdłuż drogi gminnej Piątkowisko- Kudrowice o dł. 725mb kwota 
przewidywana 375 tys. zł. , natomiast kwota zrealizowana 244 tys. zł. 

6. Utwardzenie destruktem drogi obok świetlicy w Hermanowie, inwestycja zostanie 
wykonana do dnia 15 .10. 2009 r.  

7. Utwardzenie nawierzchni drogi ulicy Stalowej w Piątkowisku emulsją asfaltową 
i grysem pow. 380m2 wykonano w kwocie 18 860 zł. 

8. Wykonano rów przydrożny w Piątkowisku o dł. 360 mb o wartości 15.706,67zł.  

9. Modernizacja starego budynku Ośrodka Zdrowia w Petrykozach – wykonano projekt 
za kwotę 22 tys. zł. zadanie będzie wykonywane w roku 20010.  

10. Zostały zrealizowane zadania takie jak wykupy gruntów pod budowę drogi we wsi 
Petrykozy –kwota 29 023,00 zł.  

11. Zrealizowano zadanie modernizacji starego budynku OSP w Gorzewie (docieplenie 
ścian i elewacja wykonano za kwotę 20 200,00zł).  

12. Docieplenie ścian budynku OSP w Żytowicach wykonano za  kwota 24 000,00 zł.  

13. Modernizacja budynku Gimnazjum w Piątkowisku / docieplenie ścian i wykonanie 
elewacji/ inwestycja wykonana za kwotę 65 800 zł.  

14. Oświetlenie drogi w Porszewicach – została wykonana koncepcja od skrzyżowania w 
kierunku Domu Dziecka w Porszewicach.  

15. Tutaj W-ce Wójt odczytał pismo Wojewódzkiego Konserwatora Zabytków, że cała ta 
droga łącznie z nasadzeniami przy drodze podlegają  ochronie przyrody, na wszystkie 
konieczne  wycięcia trzeba będzie uzyskiwać zgodę Wojewódzkiego Konserwatora 
Przyrody.  

16. Wykonano rozbudowę sieci wodociągowej w Hermanowie / nowe tereny budowlane 
w Hermanowie o długości 188,6 m o wartości bruto 52 920 zł.  

− w Woli Żytowskiej o długości 128,6 mb o wartości 35 380 zł.  

− w Petrykozach odługości 72,3 a o wartości 19 520 zł.  

− we wsi Janowice o długości 325,8 m , a o wartości robót 56 000 zł.   

W sprawie zgłoszonej przez radnego M. Muszczaka, a dotyczącej niezrealizowania 
inwestycji utwardzenia placu przy Domu Ludowym w Bychlewie W–ce Wójt 
poinformował, że mogłaby być ta inwestycja wykonana, ale zarysowały się 
możliwości uzyskania dotacji na kompleksowe rozwiązanie problemu łącznie z  
dociepleniem ścian, a także być może ogrzewania budynku. Wójt poinformował, że 
chcemy zgromadzić wszystkie wymagane w związku z powyższym dokumenty, ażeby 
móc właśnie kompleksowo rozwiązać temat.  

17. Zostały zakupione dwie kosiarki samojezdne za kwotę 12 000 zł.  

18. Remont przepustu pod drogą w Rydzynach Potaźni  za kwotę 11 590 zł. 

19. Wykonano rów przydrożny w Hermanowie  o dł. 150 mb w kwocie 4 483 zł.  

20. Umocniono skarpy i dna rowu przydrożnego  w Rydzynach Dolnych za kwotę 
13 659,15 zł.  
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W-ce Wójt E. Adamczyk odniósł się do tematu związanego z kanalizacją miejscowości 
Bychlew i Jadwinin – wykonanie projektu.  

Poinformował, że zgłosił się do nas Wojewódzki  Zarząd Dróg, który udzielił nam informacji, 
iż uległ zmianie projekt przebudowy drogi w Bychlewie. Będzie ona poszerzana (utworzone 
dwa pasy ruchy 3 pas środkowy dla skręcających w lewo). Warunki techniczne, które nam 
wcześniej przekazane i według, których my chcieliśmy dostosować wykonanie kanalizacji 
stały się nieaktualne. Obecnie musimy oczekiwać na nowe warunki. Prawdopodobnie 
kanalizacja będzie umiejscowiona w środkowym pasie ruchu. W związku z tym pozostaje 
konieczność równoczesnego zgrania tych dwóch prac tj. wykonywanie drogi i kanalizacji 
jednocześnie. W chwili obecnej Wojewódzki Zarząd Dróg nie dysponuje odpowiednimi 
środkami na projekt techniczny drogi, ma je otrzymać w przyszłym roku i dopóki ich nie 
otrzyma, my nie będziemy mogli wejść z naszą inwestycją.  

Projekt wykonania kanalizacji ma być wykonany do 15 lutego 2010 roku.  

W dyskusji głos zabrała sołtys wsi Gorzewa B. Wójcik – Fater, która zapytała czy istnieją 
jakieś  przeszkody prawne co do remontu skrzyżowania drogi w Gorzewie z Łaskowicami.  

Radny A. Jaksa zapytał, czy tempo prac związanych z inwestycją kanalizacji w Bychlewie 
wpłynie w jakiś sposób  na dalsze takie inwestycje  w gminie, w następnym etapie miała być 
zgodnie z planem inwestycyjnym realizowana inwestycja kanalizacji w Piątkowisku.  

W–ce Wójt E. Adamczyk nawiązując ponownie do inwestycji kanalizacji w Bychlewie 
powiedział, że najbardziej realny termin jej rozpoczęcia to dopiero III kwartale przyszłego 
roku.  

 

Ad. pkt. 10.  

 

Interpelacji nie zgłoszono.  

 

Ad. pkt. 11.  

 

Komisja Uchwał i Wniosków przystąpiła do przedkładania projektów uchwał będących 
w porządku obrad XXXVIII sesji Rady Gminy.  

Uchwała Nr XXXVIII/A/200  w sprawie zmian w budżecie gminy Pabianice na 2009 r.  

W projekcie uchwały proponuje się zmniejszenie wydatków w ramach ponadplanowych 
środków na zadaniu inwestycyjnym gminy „ Przebudowa drogi gminnej Piątkowisko-Górka 
Pabianicka – Światniki” w kwocie 10 tys. zł. oraz zmniejszenia środków pozostałych 
z rozliczenia i zakończenia zadania inwestycyjnego „Modernizacja starego budynku OSP 
w Gorzewie (docieplenie ścian i elewacja) w kwocie 3.800 zł.  

Wymienione kwoty w sumie 13.800 zł. proponuje się przeznaczyć na remont budynku garażu 
OSP w Gorzewie.  

Radny K. Gąsiorek zabierając głos do powyższego projektu uchwał zapytał jak długo będzie 
tolerowana niegospodarność Zarządu OSP w Gorzewie. W piśmie załączonym do niniejszego 
projektu uchwały, w którym Prezes OSP Gorzew podaje, że 3 lata przecieka dach na garażu 
i grzybieją już ściany. Radny wyraził oburzenie do takiego sposobu działania jednostki, 
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uważając, że przeciekający dach można byłoby od razu naprawiać, chociażby gospodarskim 
sposobem, a nie oczekiwać dewastacji. 

Przewodniczący Rady R. Figiel zabierając głos wyraził także zdziwienie do pewnych form 
działania firm wykonawczych w jednostce OSP w Gorzewie. Ta sama firma, która 
wykonywała prace budowlane budynku OSP w Gorzewie po pewnym czasie pisze, że prace 
poprzednie wykonywane były źle.  

Przewodniczący Rady wyraził swój sprzeciw co do wysokości  finansowania tego remontu, 
pomoc ograniczyć tylko do sfinansowania kosztów papy termozgrzewalnej na zabezpieczenie 
dachu.  

Radny A. Jaksa zabierając głos poruszył kwestię biernej postawy  jednostki OSP w Gorzewie, 
ale powiedział, że od tego jest Gminny Zarząd ZW. OSP i on powinien wyciągać w związku 
z powyższym konsekwencje, natomiast Rada Gminy nie może odmówić pomocy finansowej 
na naprawę dachu. 

Radny Z. Stasiak zwrócił się do Wójta Gminy o podanie opinii co do zasadności takiej 
właśnie kwoty, która proponowana jest w projekcie uchwały, a także zapytał, kto jest 
odpowiedzialny za taki stan rzeczy jaki ma miejsce obecnie w strażnicy OSP w Gorzewie.  

Rada Gminy nie może doprowadzać do tego, że ktoś odpowiedzialny za poniesione 
konsekwencje będzie przychodził co pewien czas po środki finansowe.  

Przewodniczący Rady Gminy R. Figiel poinformował, że Zarząd OSP w Gorzewie 
wystosował pismo do składu sędziowskiego rejestrującego statut jednostki w Gorzewie 
o suwerenność, niepodległość Gminnemu Zarządowi ZW. OSP, które to skład sędziowski 
uwzględnił, także jednostka ta nie jest podległą Gminnemu Zarządowi Zw. OSP. 
O powyższym Zarząd jednostki OSP w Gorzewie poinformował Wójta Gminy Pabianice. 

Radny A. Jaksa zabierając głos powiedział, że tym bardziej Rada Gminy powinna być 
ostrożna w podejmowaniu działań i zabezpieczyć jedynie środki na naprawę dachu garażu 
OSP w Gorzewie.  

Wójt Gminy H. Gjda zabierają głos powiedział, że jednostka OSP jest właścicielem obiektu 
i jako właściciel powinna należycie dbać o swoje dobra. Gmina może jedynie wspomagać. 

Radny M. Muszczak sugerował, aby kwotę zapisaną w projekcie uchwały na remont dachu 
urealnić.  

Radny Z. Stasiak wnioskował, aby upoważnić Wójta Gminy, do przekazania środków 
finansowych dopiero wtedy kiedy otrzyma wiarygodny kosztorys z jednostki OSP Gorzew co 
do naprawy dachu . 

Więcej głosów w dyskusji nad projektem uchwały nie zgłoszono. 

Przewodniczący Rady poddał projekt powyższej uchwały  do głosowania w wyniku, którego 
Uchwała Nr XXVIII/277/2009 w sprawie zmian w budżecie gminy na 2009 została podjęta 
w głosowaniu 13 głosami za, przy 2 głosach  przeciwnych i stanowi zał. nr 4 do protokołu.  

Projekt uchwały Nr XXXVIII/B/2009 w sprawie zmian w budżecie gminy Pabianice na 2009 
r. dotyczy dokonania zmian przeznaczenia rezerwy celowej /zakup materiałów i wyposażenia 
z przeznaczeniem na usługi związane z przystosowaniem budynku Ośrodka Zdrowia 
w Petrykozach do wymogów jakie należy spełnić, aby mógł funkcjonować jako zakład 
leczniczy. 
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W ramach tych środków planuje się dokonanie instalacji centrali telekomunikacyjno 
informatycznej, instalacji żaluzji, przeniesienie i instalacja unitu stomatologicznego oraz 
innych usług związanych z przystosowaniem budynku.  

Uchwała Nr XXXVIII/278/2009 została przyjęta przez Rade Gminy w głosowaniu 15 głosami 
za, bez głosów przeciwnych i bez głosów wstrzymujących się i stanowi zał. nr 5 do protokołu.  

Uchwał  Nr XXXVIII/279/2009 w sprawie zmian w budżecie gminy Pabianice na 2009 r. 
dotyczy przyznania z budżetu gminy kwoty 48 tys. zł. na opracowanie dokumentacji 
przebudowy stacji uzdatniania wody w Żytowicach.  

W projekcie uchwały wprowadza się także dotacje z funduszu celowego tj. Państwowego 
Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w kwocie 28 500 zł.  Ponadto dokonuje się 
zmniejszenia planu wydatków w ramach ponadplanowych środków na zadaniu 
inwestycyjnym „Przebudowa drogi gminnej Piątkowisko - Petrykozy-Górka Pabianicka- 
Świątniki o kwotę 19 500 zł. Powyższe kwoty przeznacza się na wykonanie dokumentacji 
związanej z przebudową stacji uzdatniania wody w Żytowicach została przyjęta przez Radę 
Gminy w głosowaniu 15 głosami za, bez głosów przeciwnych i bez głosów wstrzymujących 
się i stanowi zał. nr 6 do protokołu.  

Uchwała  Nr XXXVIII/280/2009 w sprawie zmian w załączniku nr 11 i 12 do Uchwały Nr 
XIX/202/2009 Rady Gminy Pabianice z dnia 5 lutego 2009 w sprawie uchwalenia budżetu 
Gminy Pabianice na 2009 r. została przyjęta przez Radę Gminy w głosowaniu 14 głosami za, 
przy 1 głosie wstrzymującym się  i stanowi zał. nr 7 do protokołu.  

Po przedłożeniu przez Komisję Uchwał i Wniosków projektu uchwały w sprawie 
upoważnienia Wójta Gminy Pabianice do zawarcia porozumienia z Miastem Pabianice  

Radca prawny Urzędu Gminy A. Jankowski wniósł o zmianę zapisu w projekcie 
porozumienia w § 5 lit.b porozumienia, który w projekcie ma brzmienie: 

„ b/ przekazania w formie dotacji celowej na rzecz Gminy Miejskiej Pabianice kwoty: do 
20 000 zł (słownie dwadzieścia tysięcy złotych), obejmujący podatek Vat w wysokości 22 % , 
na realizację zadania w ciągu 30 dni od rzeczowego zakończenia inwestycji, nie większej 
jednak, niż połowa faktycznie poniesionych kosztów związanych z przebudową parkingu”  

Na zapis:  

„ b/ przekazania w formie dotacji celowej na rzecz Gminy Miejskiej Pabianice kwoty: do 
20 000 zł (słownie dwadzieścia tysięcy złotych), obejmujący podatek Vat w wysokości 22 %, 
na realizację zadania w ciągu 30 dni od rzeczowego zakończenia inwestycji, odpowiadającej 
połowie  faktycznie poniesionych kosztów związanych z przebudową parkingu”  

Jest to korekta wniesiona po ostatecznych uzgodnieniach projektu porozumienia z gminą 
miejską.  

Proponowaną zmianę w/w zapisu radni zaopiniowali przez aklamację.  

Uchwała Nr  XXXVIII /281/2009  upoważnienia Wójta Gminy Pabianice do zawarcia 
porozumienia z Miastem Pabianice  została podjęta w głosowaniu 12 głosami za, przy 
2 głosach przeciwnych i stanowi zał. nr 8 do protokołu.  

Uchwała  Nr XXXVIII /282 /2009  w sprawie  nagrody jubileuszowej dla Wójta Pabianic 
Rada zaopiniowała 15 głosami za bez głosów przeciwnych i bez głosów wstrzymujących 
i stanowi ona zał. nr 9 do niniejszego protokołu.  

Uchwała NR XXXVIII/283/2009 w sprawie zmian  w załączniku nr 11 i 12 do Uchwały Nr 
XIX/202/2009 Rady Gminy Pabianice z dnia 5 lutego 2009 w sprawie uchwalenia budżetu 
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Gminy Pabianice na 2009 r., w której wprowadza się w załączniku nr 11 „ Planowane nakłady 
na inwestycje w 2009 r „ zmianę brzmienia „ Modernizacja nawierzchni drogi na ul. Parkowej 
w Piatkowisku /projekt/” na nazwę „Przebudowa ulicy Parkowej w miejscowości Piątkowisko 
odcinek od km 0+000 do km 0+ 769,24 „ /projekt. Została podjęta w głosowaniu 15 głosami 
za, bez głosów przeciwnych i bez głosów wstrzymujących i stanowi zał. nr 10 do niniejszego 
protokołu.  

 

Ad. pkt. 12.  

 

Na interpelacje zgłoszone między sesjami Wójt Gminy udzielił odpowiedzi zainteresowanym 
radnym na piśmie.  

Radna J. Józefczyk, która była jedna z interpelujących wyraziła niezadowolenie co do 
uzyskanej odpowiedzi.  

 

Ad. pkt. 13 

 

W wolnych wnioskach i sprawach różnych radna J. Józefczyk w imieniu swoim 
i mieszkańców Górki Pabianickiej złożyła wnioski  w sprawach: 

1. przywrócenia przystanku na żądanie na odcinku między posesją Górka Pabianicka 42, 
a wjazdem do wsi Górka Pabianicka, 

2. założenia dodatkowej lampy ulicznej obok posesji Państwa Mików, 

3. umieszczenia tablic informacyjnych z numeracją domów w Górce Pabianickiej,  

4. zwiększenia dobrej widoczności przy wyjeździe z Górki Poduchownej na drogę 
krajową nr 71.  

 

Radny A. Jaksa w imieniu własnym i radnego H Kalinowski złożył wnioski o : 

5. zabezpieczenie w budżecie gminy na rok 2010 kwoty 250.000 zł. z przeznaczeniem na 
budowę boiska wielofunkcyjnego przy Gimnazjum w Piątkowisku oraz Zespole 
Szkolno-Przedszkolnym w Piątkowisku,  

6. w związku z przygotowaniami do zmiany Planu Zagospodarowania Przestrzennego 
Gminy Pabianice wniosek o umieszczenie w tym opracowaniu obszarów 
przeznaczonych pod działalność gospodarczą w otoczeniu realizacji drogi S-14 oraz 
S-14 bis ze szczególnym uwzględnieniem okolic węzła drogowego w miejscowości 
Szynkielew,  

7. zabezpieczenia środków finansowych w budżecie gminy na 2010 rok 
z przeznaczeniem na budowę oświetlenia ulicznego ulic Tytanowej, Spiżowej, 
Mosiężnej i Miedzianej, 

8. zabezpieczenie w budżecie gminy na rok 2010 rezerwy finansowej umożliwiającej 
kontynuowanie modernizacji boiska sportowego, użytkowanego przez LKS ”Orzeł” 

9. zabezpieczenie w budżecie gminy na rok 2010 środków finansowych 
z przeznaczeniem na budowę chodnika drogi powiatowej do wiaty przystankowej (ok 
20 m) przy stadionie LKS Orzeł Piątkowisko, 
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10. w związku z opóźnieniem się rozpoczęcia inwestycji budowy kanalizacji we wsi 
Bychlew i Jadwinin i związanych z tym mniejszym obciążeniem budżetu gminy 
wniosek o realizację projektu budowy hydroforni we wsi Piątkowisko,  

 

Sołtyski  wsi:  Świątniki M. Kowal i  Porszewice M. Urbańska złożyły wniosek: 

11. w imieniu swoim i mieszkańców o podjęcie rozmów z prezesem firmy 
komunikacyjnej Tramwaje Podmiejskie w sprawie zmiany trasy busa linii 3 zgodnie 
z pismem z dnia 25 maja 2009 roku.  

Sołtys wsi Porszewice M. Urbańska złożyła wniosek: 

12. na podstawie art. 13 ustawy o funduszu sołeckim oraz Uchwały Rady Gminy 
Pabianice NR XXXV/249/2009 w sprawie wyrażenia zgody na utworzenie funduszu 
sołeckiego wieś Porszewice wnioskuje o przyznanie funduszu na zakup namiotów dla 
potrzeb sołectwa.  

Zapisane powyżej  wnioski  stanowią ponumerowane załączniki zgodnie z nadanymi im 
powyżej numerami  do protokołu Komisji Uchwał i Wniosków XXXVIII sesji Rady 
Gminy Pabianice.  

Radny M. Muszaczak zabierając głos zwrócił uwagę  na to, aby przy realizowaniu wniosków 
do budżetu gminy na rok przyszły były brane równomiernie uwagę obie strony gminy 
Pabianice zarówno północna jak i południowa.   

Radny P. Kociołek podziękował za udzielenie wsparcia finansowego na zorganizowanie 
festynu w Bychlewie jaki miał miejsce 12 września br.  oraz występ Orkiestry Dętej z Górki 
Pabianickiej. Ponadto poinformował, że Stowarzyszenie „Wiktoria” dnia 9 października br. 
organizuje wieczornicę poświęconej II wojnie światowej, na którą  zaprosił wszystkich.  

Zadał także pytanie i prosił o rozważenie, czy jest możliwe oświetlenie drogi Bychlew 
Terenin?  

Radny K. Gąsiorek podziękował za nową drogę w Rydzynach Dolnych.  

Ponadto  ponownie zgłosił sprawę z jaką występował na poprzedniej sesji, a dotyczącą:  

problemu zaśmiecania wokół pojemników do segregacji śmieci ustawionych 
w Rydzynach. Ponownie wnioskował, jeżeli nie ma możliwości sprzątania tego terenu 
o usunięcie pojemników do segregacji śmieci i o wycięcie krzaków wzdłuż drogi 
w Rydzynach. 

Radny A. Jaksa w imieniu Zarządu Uczniowskiego Klubu Sportowego Junior w Piątkowisku 
zaprosił wszystkich chętnych do uczestnictwa w turnieju siatkówki, który odbędzie się 
w najbliższą sobotę w SP w Bychlewie o godz. 9:00.  

Sołtys wsi Szynkielew C. Rychłowska zwróciła się z pytaniem, czy będzie organizowany 
zbiór odpadów wielogabarytowych na terenie gminy Pabianice.  

Sołtys wsi Porszewice podziękowała za wsparcie finansowe na zorganizowane festynu we wsi 
Porszewice.  

Ponowiła sprawę zgłaszaną w miesiącu czerwcu do Urzędu Gminy dotyczącą wycięcia 
drzew, gałęzi w Porszewicach przy posesji 18 G „Lipy” 

Gałęzie i drzewa zagrażają bezpieczeństwu mieszkańcom tego domu.  
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Sołtys wsi Gorzewa B. Wójcik – Fater wnioskowała: 

−  o wycięcie w Gorzewie na ostrym  zakręcie k/ posesji p. Pietrasiaka zmurszałych 
gałęzi topoli, bądź zobowiązanie właściciela do wycięcia całego drzewa, które na 
tym zakręcie stwarza zagrożenie dla bezpieczeństwa użytkowników drogi.  

− ustawienie znaków na końcu wsi Gorzewa, które uległy zniszczeniu / jeden ze 
znaków zniszczony zupełnie, drugi częściowo/  

− naprawę zniszczonego  skrzyżowania w Gorzewie z drogą Łaskowice.  

Zaprosiła na zebranie wiejskie mieszkańców sołectwa Gorzew-Okołowice, które będzie miało 
miejsce 16.10.2009 r. o godz. 17,00.  

Radny P. Kociołek poddał pod rozwagę zakup przez gminę namiotów do rozłożenia 
w plenerze, które mogłyby służyć mieszkańcom podczas okolicznościowych imprez 
(festynów), a także przenośnej sceny. Zadeklarował pomoc przy zaprojektowaniu takiej 
sceny.  

Radna H. Jaros i sołtys wsi Piątkowisko podziękowali za wykonanie na ich terenach nowych 
nawierzchni dróg.  

Radna M. Lubowicka w imieniu swoich wyborców podziękowała za nowo wybudowany 
ośrodek zdrowia w Petrykozach.  

Sołtys wsi Janowice zwróciła się z prośbą o uruchomienie dojazdu do tego ośrodka 
mieszkańcom wsi Janowic, a także uruchomienie w nim punktu aptecznego.  

Przewodniczący Rady R. Figiel zwrócił uwagę na rozważenie przez Wójta Gminy 
sprawy: w starym ośrodku zdrowia w Petrykozach zamieszkują 2 rodziny, jest to 
ogromny koszt jeżeli chodzi o ogrzewanie tego budynku biorąc pod uwagę, iż już od 
1 października działalność zdrowotna będzie miała miejsce w nowym budynku. Do tej 
pory w okresie grzewczym na tydzień była spalana 1 tona koksu. Co z tymi rodzinami?  

Stary budynek ośrodka zdrowia jest w użyczeniu dla ZOZ w Pabianicach. Gmina będzie 
ponosiła jeszcze koszty czynszu za te rodziny.  

Drugą sprawą na którą zwrócił uwagę była sprawa dot. zaopatrzenia w energię 
elektryczną rodziny Klimek w Żytowicach. Rada Gminy w ubiegłym roku przyznała 
kwotę na zakup kabla. Co dalej z ta sprawą? 

Kolejna sprawę jaką poruszył Przewodniczący Rady była sprawa rozliczenia dotacji do 
dróg, które udzieliła gmina Pabianice Powiatowi Pabianice, nie posiadamy informacji na 
ten temat, ponadto poprosił o informację na temat możliwości zakładania progów 
zwalniających na drogach przy szkołach.  

Przewodniczący Rady zwrócił się do Przewodniczących Komisji Rady Gminy o pozostanie 
po obradach Komisji celem ustalenia terminu ich posiedzenia w temacie dot. planu 
zagospodarowania przestrzennego gminy Pabianice.  

Radny K. Gąsiorek poinformował, że na cmentarzu ewangelickim w Rydzynach 
zaczynają mieć miejsce nowe pochówki. Należy rozważyć budowę parkingu, a także 
oświetlenia terenu. Więcej spraw w punkcie wolne wnioski i sprawy różne nie zgłoszono.  
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Ad. pkt. 14. 

 

Komisja Uchwał i wniosków odczytała protokół komisji Uchwał i Wniosków sporządzony na 
XXXVIII sesji Rady Gminy, który Rada przyjęła w głosowaniu jednomyślnie.  

Protokół stanowi zał. nr. 11  do niniejszego protokołu.  

 

Ad. pkt. 15 

 

Przewodniczący Rady zamknął obrady XXXVIII sesji Rady Gminy.  

 

       Obradom sesji przewodniczył:  

      Przewodniczący Rady Gminy Pabianice  

           Roman Figiel  

Protokołowała: 

Urszula Czerwonka  


